
 

 

 

 

                                                     

RO.0003.4.2023                                                                    Świdnica, 19 kwietnia 2023r. 

  
 

Adam Szreder 
Radny Gminy Świdnica 

 
W odpowiedzi na Pana pytania z dnia 05.04.2023r. informuję następująco: 

1. Remont drogi gminnej przy blokach - dz. nr ewid. 537/2 obręb Letnica wykonywany 
był w okresie ostatnich trzech lat w ramach zadania bieżącego utrzymania dróg gminnych. 
Wykonano nową nawierzchnię bitumiczną na istniejącej nawierzchni betonowej na odcinku 
130m, tj. od drogi powiatowej(1) do placu zabaw. Ostatni odcinek drogi, tj. od placu zabaw 
do drogi powiatowej(2) ma nawierzchnię gruntową wzmocnioną tłuczniem. Położenie 
nowej nawierzchni utwardzonej na tym odcinku drogi, tj. na długości 40m na terenie 
gminnej działki drogowej oraz ok. 10m na terenie pasa drogi powiatowej, wymaga 
opracowania dokumentacji projektowej i uzyskania pozwolenia na budowę drogi. Zadnie 
inwestycyjne może być realizowane po zabezpieczeniu środków finansowych na ten cel.  

W odniesieniu do cyt. „parkingu znajdującego się przy blokach” domniemam, że 
chodzi Panu o „parking” na terenie dz. nr ewid. 537/1 obręb Letnica, który to teren jest 
własnością Spółdzielni Mieszkaniowej. Oczywiście w takim przypadku jest to zadanie 
własne właściciela terenu. Jednocześnie informuję, że na terenie gminnej działki drogowej 
nr ewid. 537/2 obręb Letnica, z uwagi na niewystarczającą szerokość pasa drogowego, nie 
ma możliwości wyznaczenia miejsc postojowych czy parkingowych. Szerokość drogi na 
wysokości placu zabaw wynosi średnio 7,5m w jej granicach ewidencyjnych. Minimalna 
długość miejsc postojowych dla samochodów osobowych wynosi 5,0m. Jedyny możliwy 
teren gminny na lokalizację parkingu w obrębie bloków dotyczy dz. nr ewid. 537/3, na 
której znajduje się plac zabaw. 
2. Na chwilę obecną Gmina nie posiada dokumentacji projektowej na budowę linii 
oświetlenia drogowego na niniejszym odcinku drogi powiatowej. 
3.   Gmina Świdnica jest partnerem zadania Szybkiej Kolei Aglomeracyjnej Lubuskiego 
Trójmiasta (SKALT) w zakresie rozbudowy przystanków kolejowych w m. Koźla, Letnica  
i Buchałów oraz budowy nowego przystanku w m. Słone (w miejscu starej lokalizacji 
przystanku). Obecnie przygotowywana jest koncepcja. W zakresie modernizacji przystanku 
w Letnicy ujęliśmy m.in. oświetlenie peronu, parkingu oraz działki PKP, na której znajduje 
się droga dojazdowa do przystanku.  
4. Gmina na bieżąco monitoruje stan techniczny wszystkich dróg, w tym również dróg 

powiatowych na terenie gminy Świdnica. Zarządca drogi powiatowej przy blokach  
w Letnicy, tj. PZZD w Górzykowie stale jest informowany o konieczności naprawy 
własnych dróg po okresie zimowym, w tym niniejszej drogi. Jednocześnie informuję, że 



  

zakres dokumentacji projektowej, którą finansuje Gmina Świdnica na przebudowę drogi 
powiatowej relacji Świdnica-Letnica obejmuje również przebudowę zatok 
autobusowych przy blokach w Letnicy. 

5. Szacowanie relacji dysproporcji finansowych planowanych inwestycji majątkowych  
w poszczególnych sołectwach na rok 2023 należy rozpatrywać w szerszym znaczeniu, 
tj. w szerszej perspektywie czasowej. Dopatrywanie się dysproporcji finansowych  
w poszczególnych miejscowościach w bieżącym roku budżetowym jest całkowicie 
nieuzasadnione. Wszystkie inwestycje gminne planowane są racjonalnie, wg 
określonych priorytetów, ale przede wszystkim w oparciu o możliwości finansowe 
Gminy. Pan, jako Radny Gminy Świdnica doskonale zna możliwości finansowe Gminy 
w odniesieniu do potrzeb realizacji zadań inwestycyjnych oraz procedury opracowania  
i ostatecznego uchwalenia przez Radnych Gminy Świdnica budżetu rocznego.      
W związku z powyższym, przedstawione poniżej wnioskowane przez Pana dane zostały 
przedstawione w szerszym przedziale czasowym, w celu racjonalnego zobrazowania 
poruszanej przez Pana kwestii „dysproporcji” finansowej na poszczególne sołectwa.     
 

Sołectwa 
Wartość inwestycji majątkowych w poszczególnych latach 

[tys.zł] 
 2019 2020 2021 2022 2023 
Świdnica 301,4 326,2 147,3 386,5 4 391  
Wilkanowo 3 455 81 2 764,8 13,8 141 
Słone 297,2 664,8 174 84,4 747 
Buchałów --- --- 24+24 --- 12,6 
Letnica 3 632,8 134,3 217,1 976,5 70 
Koźla 46,2 233,1 24,7 55,2 156 
Grabowiec 13,5 --- 14,5+24 106,1 350 
Lipno --- 42,5  15,9 --- 
Drzonów 2 058,5 --- 870,2 --- --- 
Radomia --- 12,8 139,8 23,8 2 327 
Piaski 9,5 98,4 9,1 33 200 
 

 

Biorąc pod uwagę powyższe uważam, że zarzucanie mi bezczynności oraz obniżanie 
poczucia bezpieczeństwa oraz komfortu życia mieszkańcom naszej Gminy jest co najmniej 
nie na miejscu i całkowicie bezzasadne.  

Ponadto proszę o sprecyzowanie, o jakich zapewnieniach wobec mieszkańców Pan 
pisze. Ponieważ zapewnienia jakie składałam mieszkańcom, tj. w zakresie budowy progu 
zwalniającego i oświetlenia przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej zostały 
zrealizowane.    

 
 
Otrzymują: 

1. adresat. 
2. a.a. 
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